
 

 

 
 

Escolàpies: preguntes sense resposta 
 

Aquesta setmana hem assistit al Plenari extraordinari sobre les obres de les 
Escolàpies. Un ple que era necessari perquè és l’únic espai en què els 17 regidors 
del Consistori debatem de forma oberta i pública, amb una acta que recull totes 
les intervencions i una gravació que la ciutadania pot veure per treure les seves 
pròpies conclusions. 
Aquest Ple s’ha celebrat perquè el vàrem sol·licitar els sis membres de l’oposició. 
És una de les poques eines que tenim i un dret legal que empram i emprarem cada 
vegada que faci falta, per molt de greu que li sàpiga a l’equip de govern i molt 
especialment al Batle Miquel Nadal, que darrerament duu molt malament que es 
verbalitzi allò que tothom ja veu: la fallida de l’equip de govern que intenta liderar 
sense èxit. 
Però va bastar escoltar la seva introducció, que va començar amb un molt 
revelador “No ho entenc”, per copsar que d’aquell Ple no en trauríem l’entrellat. 
 
Després d’una hora i escaig d’escoltar excuses i de veure com es passaven la pilota 
els uns als altres, vàrem acabar amb més dubtes que al principi. Creim que estam 
davant d’una situació molt preocupant i volem que la ciutadania sigueu conscients 
del panorama que tenim al comandament del nostre Ajuntament. És per això que 
vos compartim algunes de les preguntes que han quedat sense resposta. 
 
- Com és possible que després de tenir l’edifici de les Escolàpies apuntalat durant 
més de tres anys, ningú de l’Ajuntament intuís que tenia problemes estructurals 
que s’havien de resoldre? 
- Per què l’Ajuntament va triar demanar una subvenció per eficiència energètica 
quan la vertadera prioritat era la reforma estructural de l’edifici? 
- En què pensaven els membres de l’equip de govern PP-Aguiló-Pi quan “assumien 
el risc” d’acceptar un projecte amb els terminis tan justos? 
- Quant ha costat deixar les obres a mitges? 
- Quantes coses han deixat de fer els tècnics municipals mentre redactaven i 
tramitaven un projecte que ha quedat en res? 
- Per què necessitam un equip de govern amb onze regidors si tanmateix tot el 
que passa és una qüestió tècnica que acaben decidint, gestionant i justificant els 
funcionaris de l'Ajuntament? 
- L’equip de govern hauria estat tan “valent” si les obres haguessin estat a ca seva i 
pagades de la seva butxaca? 
- Com estaria ara l’Hospici si s’hagués acceptat la nostra proposta d’adequar-lo com 
a centre cultural mentre duraven les obres? 
- Quan es reprendran les obres que han quedat a mitges i amb quins doblers se 
pagaran? 
- Quina serà la partida disponible al capítol 6 d’un pressupost que encara no està 
ni redactat per fer les inversions en aquest any 2024? 
- A quins projectes renunciaran els regidors per poder fer front a totes les obres que 
han promès executar en els tres anys que queden de legislatura? Al Mercat? A La 
Defensora? A les Escolàpies? A la pista d’atletisme? A l’ampliació de l’escoleta 
municipal? A l'aparcament del camp de futbol del Port? A la reforma del CP 
Victòria? A la reforma de la Fàbrica Nova? 
- Què passarà amb les entitats que estan temporalment allotjades en altres espais? 



 

 

 

- Si l'edifici està tan malament, és responsable que el nou Arxiu Municipal, la 
Biblioteca pública i el pati de la Tercera edat s'emprin amb normalitat, sense cap 
mesura de seguretat? 
- L’Escola de Música, que ja ha vist minvada la seva matrícula en aquest curs 2023-
24 pel canvi d’ubicació, podrà aguantar un nou curs escolar sense les matrícules 
previstes per ser sostenible econòmicament? 
- És lògic que després de renunciar a una subvenció d’1,5 milions d’euros per no 
poder donar compliment al projecte, l’equip de govern vulgui gestionar una 
subvenció europea de DEU milions d’euros? 
- Per què l’equip de govern se sent tan incòmode i es posa tant a la defensiva 
davant les preguntes de l’oposició si “tot s’està fent bé” i “no hi ha res a amagar”? 
 
Des de Més per Sóller tenim encara més preguntes que no tenen resposta… o 
potser sí que en tenen. Per ventura la resposta és la incapacitat d’un equip de 
govern per dur el timó del nostre poble. Per ventura la resposta és el seu gran 
desconeixement de com funciona l’administració pública. Per ventura comença a 
ser urgent verbalitzar que davant tots els reptes que tenim com a municipi, l’equip 
de govern més gros i ben pagat de la nostra història està tudant el temps i els 
recursos amb una gestió totalment insuficient i ineficaç. 
Ha passat quasi el primer any de legislatura i “els onze” no només no han resolt cap 
dels problemes que tenim sinó que els han agreujat de forma notable enmig de 
bregues i polèmiques, posant en entredit el nom del nostre municipi, la credibilitat 
del nostre Ajuntament i la dignitat de la classe política. Potser ha arribat l’hora de 
deixar clar que les bones paraules i les bones intencions no basten per comandar 
un poble com el nostre i que les solleriques i sollerics volem fets, volem resultats. I 
els volem ja perquè fa cinc anys que esperam i pagam. 
 
 

 Més per Sóller 

 

 


